

靠著偉大的「我是」，來面對 AI 的世代

(Facing the AI Era through the Great IA)

背誦經文： 5 你們要謹慎行事，不要像愚昧人，當像智慧人。 16 要愛惜光陰，因為現今的世代邪惡。 17 不要作糊塗人，要明白主的旨意如何。(弗 5: 15-17)

一. 要認識自己所處的世代及所要面臨的挑戰

- ❖ 對自己所處的世代及所要面臨的挑戰擁有正確的評估，掌握時代脈動，以不變應萬變，並且預備合宜的應對之道是極為重要的，被世界的潮流所同化或吞噬。尼希米親自在夜間起來察看城牆被毀壞的情形，正是他能提出解決之道，幫助百姓脫離困境與所受的羞辱、進而帶下神家復興的主要原因。
- 12 我夜間起來，有幾個人也一同起來... 13 當夜我出了谷門，往...去，到了...，察看耶路撒冷的城牆，見城牆拆毀，城門被火焚燒。(尼 2: 12-13)
- 5 你們要謹慎行事，不要像愚昧人，當像智慧人。 16 要愛惜光陰，因為現今的世代邪惡。 17 不要作糊塗人，要明白主的旨意如何。 18...要被聖靈充滿。(弗 5: 15-18)

二. 每個世代雖然都有它特殊的挑戰，但神的恩典永遠夠用

- ...你的日子如何，你的力量也必如何。(申 33:25b)
- 我的恩典夠你用的，因為我的能力是在人的軟弱上顯得完全。(林後 12:9-10)
- 12 ...隨事隨在，我都得了秘訣 13 我靠著那加給我力量的，凡事都能作。(腓 4:12-13)

三. 對於人工智能世代的來臨，我們該有的態度

1. 萬事互相效力，善用科技，可以幫助我們更有效地進步與生活、事奉
 - 正確地善用它，使它成為我們的工具與僕人，切忌反成其奴隸、受其轄制！
2. 同時，絕不能忽略它們可能帶來的傷害，以 AI 的聊天功能為例：
 - a. AI 不僅產生取代工作的威脅，更可能帶來「角色」與「關係」的傷害
 - b. AI 所提供的大量資訊與建議，不見得正確、可靠；而且，AI 不會責備與管教，永遠是接納與稱讚，也不會給予屬靈的指引與幫助，反而更多造成問題與傷害
3. 如何透過凌駕萬有之上的基督，在人工智能的世代中得勝有餘？
 - AI 對人無限的接納只能暫時滿足人當下的感受與需要，卻不是發自有生命且真誠的愛，無法取代親情之間神所賜的愛(Agape)與生命裡的關係。
 - 務要強化我們與神的關係，謙卑倚靠內住的基督，渴慕被聖靈充滿→這才是世界之王一直想要破壞的。然而，AI 再有能力，永遠無法與主的愛聖靈的大能相對抗！
 - 要看重神所量給我們的角色，珍惜在愛裡該有的健康、深入的關係，不容 AI 來破壞與取代。
 - 要更加重視屬靈上的「傳」與「承」，不只是在乎事工或產業的傳承，更要在乎生命與使命上的傳承。

Facing the Era of AI through the Great IA

Memorization verse: ¹⁵Look carefully then how you walk, not as unwise but as wise, ¹⁶making the best use of the time, because the days are evil. ¹⁷Therefore do not be foolish, but understand what the will of the Lord is. (Eph 5:15-17)

1. Need to understand the generation we live in and the challenges on the horizon

It is extremely important to have the correct assessment of the generation we live in and the challenges we are about to face, to grasp the pulse of our time, to remain steadfast in response to the countless changes, and to have prepared for the appropriate responses as not to be assimilated or swallowed up by the current of this world. Nehemiah personally got up in the night to inspect the destruction of the city walls. This was the main reason why he was able to come up with the solutions to help the people get out of their predicament and humiliation, and the main reason for the ushering in of revival for the house of God.

¹²Then I arose in the night, I and a few men with me. And I told no one what my God had put into my heart to do for Jerusalem. There was no animal with me but the one on which I rode. ¹³I went out by night by the Valley Gate to the Dragon Spring and to the Dung Gate, and I inspected the walls of Jerusalem that were broken down and its gates that had been destroyed by fire. (Neh 2:12-13)

¹⁵Look carefully then how you walk, not as unwise but as wise, ¹⁶making the best use of the time, because the days are evil. ¹⁷Therefore do not be foolish, but understand what the will of the Lord is. (Eph 5:15-17)

2. Every generation has its own unique challenges, but God's grace is always sufficient

²⁵... and as your days, so shall your strength be. (Deu 33:25b)

⁹But he said to me, "My grace is sufficient for you, for my power is made perfect in weakness." Therefore I will boast all the more gladly of my weaknesses, so that the power of Christ may rest upon me. ¹⁰For the sake of Christ, then, I am content with weaknesses, insults, hardships, persecutions, and calamities. For when I am weak, then I am strong. (2 Cor 12:9-10)

¹²... In any and every circumstance, I have learned the secret ... ¹³I can do all things through him who strengthens me. (Phil 4:12b-13)

3. The attitudes we should have concern the advent of the artificial intelligence era

- a. "Everything works together", if we can make good use of technology, it can help us progress, live and serve more effectively

- Use it correctly and make it our tool and servant. Don't become its slave or controlled by it!
- b. Do not overlook or neglect the harm it might bring. Taking AI chat function for example:
 - i. AI not only threatens to replace jobs, but may also cause harm to "roles" and "relationships"
 - ii. The enormous amount of information and suggestions provided by AI may not be correct or reliable; AI will never chastise or provide discipline but will always accept and praise; AI cannot provide spiritual guidance or help but will cause more problems and harm.
- c. How to be more than conqueror in the age of AI through Christ who is supreme overall?
 - i. AI's limitless acceptance of people can only temporarily satisfy one's current feelings and needs and does not come from a sincere love out of life. It cannot replace the God given familial agape love and the relationships in life.
 - ii. Make efforts to strengthen our relationship with God, relying humbly on the indwelling Christ, and desiring to be filled by the Holy Spirit. This is what the ruler of this world want to destroy continually. Even so, no matter how powerful AI might be it can never compete with the power of the Holy Spirit.
 - iii. We must value the role God has given us, cherish the healthy and deep relationships we have in love and do not allow AI to come and destroy or replace them.
 - iv. Give even more attention to the passing of spiritual inheritance, not just in the passing of ministry and material inheritance but more importantly the inheritance of life and mission.